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cr-2021-05-06-verslag bestuur cultuurraad 

Bestuur Cultuurraad  
Online via Microsoft Teams, 6 mei 2021, 20u 

Aanwezig/verontschuldigd 

 

 

Agenda  

1. Goedkeuring vorig verslag (30/03/2021) 
2. Opvolging adviezen 
3. Werkgroepen 
4. Cultuursubsidies 
5. Cultuurjaar 2021 
6. Varia 

Volgende vergadering: 1 juni 2021 

 

 

 

 

 

Hesters Ren X 
Van Eynde Tony X 
Rombouts Hilde X 
Lemmens Marianne X 
Van den Bergh Bart X 
Pycke Ann X 
Sysmans Ignace X 
Verbist Ernie X 
Janssens Magda / 
Verhulst Luc X 
Bresseleers Gie Verontschuldigd 
Dörflinger Simone X 
Fabry Rachel / 
Klima Charlotte X 
Van Camp Liesbeth X 
Jespers Vincent X 
Wolfs Lisbeth Op uitnodiging 
Anthonis Veerle Op uitnodiging 
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Verslag 
 
Inleiding 
Ignace Sysmans, voorzitter van de cultuurraad, betreurt dat fysieke bijeenkomsten tot op heden nog 
steeds niet mogelijk zijn. De aankoop van tablets moet de leden van de raad dichter bij elkaar 
brengen, maar de fysieke afstand blijft. Binnen bepaalde veiligheidsnormen moet er volgens hem 
toch wat meer mogelijk zijn. Tegelijk is de voorzitter wel dankbaar dat de raad in deze bijzonder 
moeilijke tijden digitaal contact weet te houden. 

Schepen Charlotte Klima laat weten dat op dit moment elke gemeentelijke adviesraad digitaal 
verloopt, net zoals de bijeenkomsten van het college en de gemeenteraad. Voor elke vergadering die 
men toch fysiek wenst te organiseren, dient de organisator toestemming te vragen aan de algemeen 
directeur van de gemeente. Dit enkel in heel uitzonderlijke gevallen. 

Bestuurslid Ernie Verbist vraagt zich af waarom studenten dan wel fysiek mogen samenkomen. De 
reden hiervoor is dat de richtlijnen en protocollen voor onderwijs dit wel toelaten. 

Bestuurslid Luc Verhulst heeft begrip voor de situatie. We zijn allemaal coronamoe en het is een heel 
spijtige zaak dat we niet fysiek kunnen samenkomen. Van zodra het weer mogelijk is, pikken we 
evenwel de draad op. 
 

1. Goedkeuring vorig verslag (30/03/2021) 
Het verslag van 30 maart 2021 werd laat bezorgd. De leden vragen dan ook om uitstel alvorens 
over te gaan tot goedkeuring. Dit geeft hen de tijd om het verslag grondig te lezen. We komen 
hier op de volgende cultuurraad op terug. 
 
2. Opvolging adviezen 

2.1. Teams en tablets 
De infosessie rond de tablets kan voorlopig niet fysiek plaatsvinden. Er is een voorstel om een 
extra digitale cultuurraad te organiseren waarop de werkwijze wordt toegelicht. Hierbij kan een 
visueel stappenplan worden voorzien als ondersteuning. 

Bestuurslid Ann Pycke heeft positieve ervaringen met vergaderen in openlucht. Misschien is dit 
wel een optie? 

Bestuurslid en penningmeester Ernie Verbist vraagt of er wifi nodig is voor de infosessie. Zo 
kunnen we onderzoeken of de sessie bijvoorbeeld kan plaatsvinden op de pui voor het kasteel. 

Bestuurslid en ondervoorzitter Ren Hesters vraagt om nog wat geduld uit te oefenen. Dan komt 
dit vroeg of laat allemaal in orde. 

2.2. Corona - lokaal cultuurleven 
Wat het lokaal cultuurleven betreft, kunnen tot op heden enkel coronaveilig geachte activiteiten 
plaatsvinden indien deze positief worden geadviseerd op het gemeentelijke COVID-19 
evenementenoverleg. 

2.3. Afsprakennota adviesraden 
Het college heeft de nieuwe afsprakennota voor adviesraden goedgekeurd. Het gaat om 
eenvormige afspraken rond kwaliteitsvolle adviesverlening. De afsprakennota wordt bezorgd aan 
de leden van de cultuurraad. 

2.4. Toon Daems 
In 2022 viert Toon Daems zijn 70ste verjaardag. Om dat te vieren, wil hij in het najaar van 2022 
een tweedaags evenement organiseren in De Kaekelaar. De Kaekelaar is evenwel maximaal 1 jaar 
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vooraf te reserveren, waardoor Toon Daems pas in het najaar van 2021 op zoek kan naar een 
geschikte datum. De bestuursleden stellen zich de vraag of er bij bijzondere gelegenheden als 
deze geen uitzondering kan worden toegestaan door de cultuurraad om vroeger inzage te krijgen 
in de kalender van De Kaekelaar.  

Voorzitter Ignace Sysmans bezorgt de voorstelling van het project aan secretaris Vincent Jespers. 
Op basis van die concrete plannen kan de cultuurraad een gemotiveerd advies uitbrengen en 
voorleggen aan het cultuurcentrum en het college. 

2.5. Budget erfgoedraad 
De erfgoedraad gaat een eigen penningmeester aanstellen. Gie Bresseleers volgt dit als 
voorzitter van de erfgoedraad verder op. Zo beschikken beide raden (cultuur en erfgoed) in de 
toekomst over een aparte rekening. 

2.6. Klarre Warre 
Op de vorige cultuurraad gaf Gie Bresseleers als voorzitter van de erfgoedraad toelichting bij de 
meesterproef van de architecten inzake Klarre Warre. Dat document is intussen ook bezorgd aan 
de leden van de cultuurraad. Er zijn voorlopig geen verdere vragen of opmerkingen. 

2.7. Gemeentelijke aanplakborden 
De gemeente Schoten wil adviesraden betrekken bij het toekomsttraject van gemeentelijke 
aanplakborden. Het bestuur is op zoek naar creatieve inbreng en feedback.  

Bestuurslid en ondervoorzitter Ren Hesters benadrukte op de vorige cultuurraad dat affichering 
ook in de toekomst een belangrijke rol zal blijven spelen. Vandaag de dag merken we dat de 
aanplakborden in Schoten regelmatig het slachtoffer zijn van beschadiging (overplakt, 
regenweer,…). Dit kan men in de toekomst oplossen door de aanplakborden af te schermen met 
plexiglas. Zo zijn de borden zelf beveiligd en blijft de bevoegdheid van de gemeente behouden. 
De gemeente heeft een sleutel waarmee de borden open en dicht kunnen gaan. Bovendien lijkt 
het aangewezen om qua communicatie een sticker aan te brengen, die vermeldt dat overplakken 
van affiches kan leiden tot een GAS-boete. Zo kan het gebruik van gemeentelijke aanplakborden 
in de toekomst proper en beheersbaar verlopen. 

In een volgende fase gaan we kijken naar de huidige locaties van de gemeentelijke 
aanplakborden. Ook die kunnen ter discussie staan. Een overzicht wordt bezorgd aan de leden 
van de cultuurraad. 
 
3. Werkgroepen 

3.1. Uitwisseling informatie 
Elke werkgroep beschikt over een of meerdere voorzitters. Elk van hen heeft een overzicht 
gekregen met daarin meer informatie over de werkgroep die hij/zij leidt. 

3.2. Samenstelling werkgroepen 
De voorzitter staat in voor de samenstelling van zijn/haar werkgroep. Die kan bestaan uit 
bestuursleden van de cultuurraad, maar ook externe experten zijn welkom. Kortom, iedereen die 
inhoudelijk iets weet toe te voegen kan een meerwaarde betekenen. 

3.3. Opvolging werkgroepen 
Op iedere cultuurraad brengt elke werkgroep de andere aanwezigen op de hoogte van de stand 
van zaken. De werkgroep koppelt zelf terug en de leden voeren zelf het woord. Op iedere 
cultuurraad is er plaats voor feedback en ondersteuning. Bij tussentijdse vragen of problemen 
kan elke werkgroep steeds contact opnemen met secretaris Vincent Jespers. 
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3.4. Werkgroep 1 
Werkgroep 1 staat in voor het herschrijven van het erkennings- en subsidiereglement.  

Voorzitter Ann Pycke heeft met bestuursleden Hilde Rombouts en Bart Van den Bergh alvast 
twee actieve groepsleden gevonden. Als eerste actie hebben zij via een virtuele vergadering 
structuur aangebracht in de chaos.  

Aan secretaris Vincent Jespers vraagt de werkgroep om enkele voorbeelden te bezorgen van 
erkenningsreglementen in vergelijkbare en andere gemeenten. Aan Karin Gommers, die de 
subsidieaanvragen van socio-culturele verenigingen al jarenlang opvolgt, vraagt de werkgroep 
om de knelpunten van de huidige subsidieaanvragen te benoemen. Nadien komt de werkgroep 
opnieuw samen. 

In de toekomst wil de werkgroep zich verder omringen met o.a. de volgende partners:  

- Voorzitter/lid van een jeugdvereniging; 
- Voorzitter/lid van een ouderraad; 
- Amateurvereniging. 

3.5. Werkgroep 2 
Werkgroep 2 staat in voor het in de kijker zetten van lokale amateurkunsten. 

Voorzitter Simone Dörflinger heeft met bestuurslid Luc Verhulst, zijn vrouw Rita Leers, Danny 
Maes, Lieve Geerinckx en Gert Van De Ven alvast vijf enthousiaste leden verzameld. Simone en 
Luc zijn al samengekomen om hun eerste ideeën op papier te zetten, met de anderen is reeds 
een telefoongesprek gevoerd. In mei komt de volledige werkgroep samen in openlucht. Nadien 
licht voorzitter Simone de ideeën toe aan secretaris Vincent Jespers. 

3.6. Werkgroep 3 
Werkgroep 3 staat in voor het vernieuwen van de cultuurprijs en erfgoedprijs. 

Voorzitters Gie Bresseleers en Ignace Sysmans lichten toe dat Gert Gielis (ER), Bob Chabot (ER), 
Hilde Rombouts (CR) en Bart Van den Bergh (CR) alvast kandidaat zijn om deel te nemen aan 
deze werkgroep. Ren Hesters (CR) geeft mee dat ook hij wenst aan te sluiten. De werkgroep 
vertrekt vanuit bestaande lectuur, met name de huidige reglementen inzake de cultuurprijs en 
erfgoedprijs. Ook een overzicht van de voorbije winnaars kan de nodige inspiratie bieden. 

3.7. Werkgroep 4 
Werkgroep 4 staat in voor het op elkaar afstemmen van cultuurraad en gemeentebestuur. 

Voorzitter Ren Hesters wil eerst de nodige documenten verzamelen, met name de nieuwe 
afsprakennota voor adviesraden en het organiek reglement van de cultuurraad. Nadien wil hij 
andere mensen bij deze werkgroep betrekken, waarbij ook schepen Charlotte Klima van harte 
welkom is. Bestuurslid Tony Van Eynde stelt zich alvast kandidaat om deel te nemen. 

Ignace Sysmans vraagt als voorzitter van de cultuurraad dat elke werkgroep tegen de volgende 
cultuurraad een realistische tijdsinschatting probeert te maken. Waar wil de werkgroep naartoe 
werken en tegen wanneer dient het project rond te zijn? 
 
4. Cultuursubsidies 

4.1. Controle 
In 2021 gaan we dezelfde werkwijze hanteren als het voorbije jaar. Dit wil zeggen dat de 
reguliere werkingssubsidies opnieuw worden toegekend op basis van het dossier uit 2019. 
Nieuwe verenigingen kunnen een subsidieaanvraag indienen via de vernieuwde projectsubsidie. 
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Na eerdere feedback van de cultuurraad wordt een controlemechanisme ingebouwd om na te 
gaan of verenigingen nog actief zijn. 

4.2. Communicatie 
De verenigingen ontvangen binnenkort een mail uit naam van de bevoegde schepen, met daarin 
de booschap dat de werkingssubsidies worden uitbetaald. 
 
5. Cultuurjaar 2021 

5.1. Voorjaar 2021 (zie presentatie voor bijhorende beelden) 
- Erfgoedmaand 
- Kunstkasten en erfgoedkasten 
- Ondersteuning en promotie verenigingen 
- Studio Kuren 

5.2. Zomer 2021 (zie presentatie voor bijhorende planning) 
- Zomermuziekavonden 
- Spelletjesweek 
- Filmweek 
- Klassieke week - Torenconcerten 
- Podcast ‘Het Bankje’ 

5.3. Najaar 2021 
- Kunst in openbare ruimte, klassiek platform en Erfgoedcel Voorkempen 
- Ontmoetingsmoment amateurkunstenaars 
- Opening cultuurseizoen 
- Open Monumentendag 
- Podium aan lokaal talent 
- Wereldlichtjesdag 
- Cultuurprijs en Erfgoedprijs 

Wanneer kunnen verenigingen opnieuw ruimtes huren in het kasteel? Het cultuurcentrum neemt 
proactief contact op over tentoonstellingen die wel/niet kunnen plaatsvinden. Van zodra 
versoepelingen een heropstart mogelijk maken, zal hierover meer info worden verspreid. 
 

6. Varia 

6.1. Projectsubsidie - aanvraag Vaartgaard 
Niels Dupon heeft een projectaanvraag ingediend in naam van Jackyland vzw. Het project 
genaamd ‘Vaartgaard’ focust zich in een eerste fase op een tuin aan de vaart. In een tweede fase 
wil het project van die samentuin een levendige ontmoetingsplek maken. 

De projectaanvraag wordt bezorgd aan de leden van de cultuurraad. De leden geven hierover 
advies tijdens een extra digitale bijeenkomst op woensdag 19 mei om 19 uur.  

6.2. Verenigingenmarkt 
Voorstel om bij de opening van het cultuurseizoen (september) lokale verenigingen in de kijker te 
zetten met een verenigingenmarkt. De cultuurraad zou de rol van organisator op zich kunnen 
nemen. In de toekomst kan een dergelijk initiatief misschien worden gekoppeld aan het jaarlijkse 
welkomstontbijt voor nieuwe inwoners. 

De cultuurraad vindt dit een goed idee en een positief signaal. Een verenigingenmarkt werd in 
het verleden ook al georganiseerd en hing vaak samen met de start van de ticketverkoop van het 
cultuurcentrum. Hieronder bundelen we de reacties van de verschillende leden. 
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Secretaris Liesbeth Van Camp geeft mee dat de gemeente Schoten in september sowieso van 
plan is om de verenigingen in de kijker te zetten. Het format is nog niet bekend. We kunnen de 
verenigingen bevragen over hun wensen of mogelijkheden tot samenwerking. 

Schepen Charlotte Klima laat weten dat het welkomstontbijt dit jaar uitzonderlijk is uitgesteld 
naar oktober, omwille van de coronaregels rond het eten in groep. Wat het initiatief ook wordt, 
het is hierbij belangrijk dat er respect is voor ieders eigenheid. De verenigingenmarkt is een 
opportuniteit om elkaar te ontmoeten. 

Bestuurslid Simone Dörflinger gaat dit idee meenemen naar haar werkgroep. Misschien is er een 
mogelijkheid om de verenigingenmarkt in te passen in de opvolger van de WAK? Ze heeft wel 
twijfels over de vooropgestelde timing. Is het realistisch om dit al in september te organiseren? 

Bestuurslid Luc Verhulst laat weten dat de verenigingenmarkt in het verleden ook al samenviel 
met de braderij in juni. Misschien is dit een optie voor de toekomst? Dit jaar nog een markt 
organiseren is moeilijk, want verenigingen weten op dit moment niet wat de toekomst brengt. Er 
is geen normale planning mogelijk en er valt dus ook weinig te communiceren. 

Bestuurslid Hilde Rombouts vindt het een waardevol idee om in de toekomst de opening van het 
cultuurseizoen en het welkomstontbijt te matchen. Tegelijk is het belangrijk om het doelpubliek 
van de verenigingenmarkt te verbreden. Niet alleen de nieuwe inwoners, maar alle Schotenaren 
moeten kunnen participeren. Daarom is ze ook wel gewonnen voor het idee van Luc om de 
markt te koppelen aan de braderij. Die brengt jaarlijks veel volk op de been. Het is een kans om 
de braderijas en cultuuras in het centrum van Schoten samen te brengen. Beide assen en 
doelgroepen kunnen elkaar ontmoeten ter hoogte van het gemeentehuis. 

Bestuurslid Ann Pycke vindt dat een verenigingenmarkt rond cultuur enerzijds en een braderij 
anderzijds moeilijk te verenigen zijn. De ervaringen uit het verleden leren dat de braderij over 
het algemeen niet bepaald een cultuurminnend publiek aantrekt. 

Bestuurslid Ren Hesters geeft mee dat lokale kunstenaars de laatste jaren trouw op post zijn op 
de braderij. Zo kan beeldende kunst die ter plaatse wordt gemaakt de mensen aanspreken. Voor 
dergelijke initiatieven is er meer interesse bij de brede bevolking. 

Bestuurslid Ernie Verbist vult aan dat het laatste stuk van de braderij, waar de kunstenaars zich 
bevinden, vaak niet wordt bewandeld. Het is dus belangrijk om voor de verenigingenmarkt een 
strategische plaats uit te kiezen, waar iedereen wel moet passeren. Als het doel is om in 
september reclame te maken voor alle lokale verenigingen vanuit De Kaekelaar is de organisatie 
wellicht realistischer. 

Bestuurslid Tony Van Eynde vindt dat de Cordulastraat en het Cordulaplein een eigen identiteit 
hebben die los kan staan van de braderij. Hij hoort veel referenties naar het verleden en zou 
persoonlijk liever naar de toekomst kijken. Hoe gaan we dit anno 2021 aanpakken? 

Voorzitter Ignace Sysmans stelt voor om de verenigingen aan te schrijven. Zo kan het doel van 
een verenigingenmarkt in september aan hen worden voorgelegd. Dan weten we meteen wat 
haalbaar is en wat niet. Een verenigingenmarkt louter ter promotie van verenigingen is anders 
dan het was, maar misschien het enige realistische scenario voor september 2021. 

6.3. Culturele partners 
Geen verder nieuws vanuit het cultuurcentrum en de erfgoedraad. Op de vorige cultuurraad 
werd gesproken over de UiT-pas. De cultuurdienst heeft hierover binnenkort overleg en koppelt 
nadien terug op de cultuurraad. 

 
 



7 
 

6.4. Erfgoedraad 
Om de uitwisseling tussen erfgoedraad en cultuurraad te bevorderen, zullen in de toekomst alle 
verslagen van beide raden aan de leden van beide raden worden bezorgd. Zo kunnen 
erfgoedraad en cultuurraad grote dossiers samen bekijken (zie Klarre Warre) en samenwerking 
stimuleren (zie werkgroepen). 

6.5. Cultuurblad 
Voorzitter Ignace Sysmans stelt voor dat we in de toekomst misschien eens moeten nadenken 
over een eigen communicatiekanaal vanuit de cultuurraad. De seniorenkrant, die ontstaan is 
vanuit de seniorenadviesraad, kan hierbij als voorbeeld dienen. Ignace gaat samen met secretaris 
Vincent Jespers voorbereidend onderzoek doen. Ze koppelen nadien terug op de cultuurraad.  

6.6. Give a Day 
Er is een gemeentelijke werkgroep opgestart rond vrijwilligersbeleid in Schoten. Dit brengt een 
digitale registratie van alle vrijwilligers met zich mee om een goede opvolging te vrijwaren. Om 
diezelfde reden dienen ook de leden van gemeentelijke adviesraden zich te registreren. Hiervoor 
mogen de leden hun contactgegevens bezorgen aan secretaris Vincent Jespers. 

6.7. Andere varia? 
Bestuurslid Ann Pycke geeft mee dat de Gezinsbond een gezinsontbijt organiseert op zondag 23 
mei 2021. Er is een take away aanbod voorzien. Inschrijven kan tot maandag 17 mei 2021. 
Bestellingen zijn af te halen bij Parkiet tussen 9 en 12 uur. 

Bestuurslid Hilde Rombouts vertelt dat de lokale winnaar van de Junior Journalistwedstrijd van 
het Davidsfonds een vijfde plaats heeft behaald op nationaal niveau. Hierdoor kan ook de 
gemeente Schoten genieten van wat meer naambekendheid. 

Schepen Charlotte Klima benadrukt de verwezenlijkingen van de cultuurraad gedurende het 
afgelopen jaar. We hebben door omstandigheden niet veel kunnen organiseren, maar tegelijk is 
er veel nuttig advies uitgevaardigd. 

6.8. Datum volgende cultuurraad 
De volgende cultuurraad vindt plaats op dinsdag 1 juni 2021 om 20 uur. 
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